

多哥生命河靈糧堂

## River of Life Christian Church in Togo

加入成為分堂：2001年 2月

地點 Location：Lome, Togo (and all over Togo)

National Director：Rev. Clement MO-SARCKHOH

分堂：共20間分堂

官方語言：法語



### 簡要介紹：

非洲多哥是一個位於西非的國家，許多人面臨貧困、飢餓和基本需求的不足。在這種情況下，宗教傳播往往需要與社會福利和發展工作結合，以滿足人們的實際需求。

多哥的文盲率相對較高，教育水平也比較低，傳教士需要採取不同的方法來傳播福音，例如口頭宣講、視覺媒體或音頻訊息，以確保所有人都能夠理解和接受福音的信息。許多多哥人仍然信奉本地的傳統宗教和信仰，因此，傳福

音需要與本地宗教和傳統信仰進行對話，並找到與之共存的方式。

生命河於1999年開始支持萬國逐家佈道團(EHC)在非洲多哥的福音事工，當劉彤牧師於2000年6月到多哥拜訪EHC同工時，在當地EHC同工的安排下，在多哥一個牧者的特會分享信息。劉牧師與眾牧者同工分享了生命河靈糧堂的異象與使命，很多當地的牧者很受感動，也希望能加入生命河的大家庭。因此，我們於同年開始了愛渥太康奇的分堂，並於2001年成立了位在首都羅曼的吉喬耐及赫斯然那渥分堂。神也賜給我們非常忠心的一批當地的牧者及同工，目前多哥分堂的主任為Clément牧師，多哥的眾同工在他的帶領下已在多哥拓植了19間分堂。

配合生命河靈糧堂全地轉化事工的推展，2012年多哥分堂協助生命河基金會在多哥建立多哥西非兒童之家，至今已收容了超過五十位孤兒。2014年幫助ACTS ([actsafrica.net](http://actsafrica.net))在多哥成立多哥職業訓練學校，提供非洲青年人職業技能培訓和健康成長輔導。2020年並協助ACTS在多哥成立生命河診所，紓解鄉村地區醫療短缺的問題，這是生命河醫療宣教的里程碑。

2024年，多哥分堂已有多達20間分堂成立，在一個相對貧窮，且許多信奉本土宗教的國家來說，傳福音實在不容易。目前Clément牧師仍然致力於擴建分堂，希望接觸到更多多哥人群，引領他們信主！

## **Brief Introduction:**

Africa Togo is a country located in West Africa where many people face poverty, hunger and a lack of basic needs. In this case, religious dissemination often needs to be combined with social welfare and development efforts to meet people's actual needs. Togo has a relatively high illiteracy rate and low education levels. This means missionaries need to use different methods to spread the gospel, such as oral preaching, visual media, or audio messages, to ensure that the message of the gospel is understood and accepted by all. Many Togolese people still practice local traditional religions and beliefs, so evangelization requires dialogue and respect with local religions and traditional beliefs, and finding ways to coexist with them. ROLCC began supporting the Gospel Ministries of Every Home for Christ (EHC) in Togo, Africa, in 1999. When Rev. Liu Tong was visiting Togo in June of 2000 to work with EHC, the local EHC made arrangement for Rev. Liu to speak at the conference. After sharing the vision and mission of ROLCC with his fellow workers and pastors, many local pastors were greatly moved and hoped to join the family of ROLCC. Therefore, ROLCC started the church division of Awoutekondji in the same year and followed by Djidjole and Hedzranwoe branch offices in the capital Lome in 2001. God also gives us a team of faithful servants which is led by pastor Clement (who serves as the national director of ROLCC Togo churches). So far, under the leadership of pastor Clement, ROLCC has planted 19 branch churches throughout Togo. In conjunction with the promotion of the global transformation ministry of the River of Life Church, the Togo branch assisted the River of Life Foundation in establishing the Togo West African Children's Home in Togo in 2012, which has housed more than 50 orphans so far. In 2014, it helped ACTS ([actsafrica.net](http://actsafrica.net)) establish the Togo Vocational Training

School in Togo to provide vocational skills training and healthy growth guidance for African young people. In 2020, we assisted ACTS in establishing the Life River Clinic in Togo to alleviate the problem of medical shortage in rural areas. This is a milestone for Life River's medical mission. By 2024, the Togo branch has established as many as 20 branches. In a country that is relatively poor and where many believe in local religions, it is not easy to spread the gospel. Currently, Pastor Clément is still committed to expanding the branch church, hoping to reach more Togolese people and lead them to believe in the Lord!

#### 代禱事項：

1. 請為多哥更多人尋求主來禱告。求神看顧這個國家，尤其是那些正在尋找神的人們。求神賜給當地的基督徒智慧和勇氣，去分享愛和真理，並以他們的生活作為見證。幫助他們以慈愛和包容的態度來面對各種傳福音的挑戰。
2. 求神保護這個國家免受各種危險和災難的侵害，賜給政府和領導者智慧，帶領他們維護整個國家的繁榮和安寧。
3. 請特別為在非洲多哥建立新分堂的事工代禱。求神賜給同工團隊智慧和勇氣，找到合適的地點，建立一個能夠吸引當地人的聚會場所。求神引領和保護他們使他們能夠順利克服各種挑戰和困難，包括文化差異、語言障礙和宗教壁壘與當地人建立良好的關係，以便有效地分享福音。

#### Prayer Items:

1. Please pray for more people in Togo to seek the Lord. Ask God to watch over this country and care for everyone in it, especially those who are looking for You. Please give local Christians the wisdom and courage to share love and truth, and to use their lives as witnesses. Help them face challenges and difficulties with a loving and inclusive attitude and build unity and harmony among them.
2. Please protect this country from all kinds of dangers and disasters, give the government and leaders wisdom and conscience, and lead them to work hard for the prosperity and tranquility of the country.
3. Please pray especially for the establishment of a new branch ministry in Togo, Africa. Please give all believers wisdom and courage to launch this new ministry. May they find a suitable local location and create a gathering place that will attract and embrace local people. Please guide and protect them so that they can successfully overcome various challenges and difficulties, including cultural differences, language barriers and religious barriers. May You give them the power and wisdom to build good relationships with local people so they can share the gospel effectively.